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Ministrul Energiei acuza furnizorii de gaze de abuz de pozitie dominanta si de

aroganta, în pragul liberalizarii pietei

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a continuat miercuri acuzatiile la  adresa furnizorilor de gaze,

reprosându-le ca abuzeaza de pozitia lor  dominanta pentru a nu reduce pretul pentru populatie, odata cu 

liberalizarea pietei, la 1 iulie. 

Ministrul a fost prezent miercuri la prezentarea celei de-a doua editii a  "Barometrului Securitatii Energetice" din

România, eveniment organizat  de Institutul de Ştiinte Politice si Relatii internationale "Ion I. C.  Bratianu" al

Academiei Române (ISPRI), prin Laboratorul de Analiza a  Razboiului Informational si Comunicare Strategica

(LARICS), bazat pe o  ampla cercetare sociologica realizata la nivel national de INSCOP  Research.

"Anumiti furnizori abuzeaza de o pozitie dominanta si nu îsi reduc  preturile la consumatorul final în momentul în

care pe piata cumpara  gazul de la producatori la un pret mult mai mic. Aici as vrea sa atrag  atentia ca în

momentul de fata se tranzactioneaza gazul prin acel  program de gas release undeva la 30 - 30 si ceva de lei pe

MWh pentru  vara si undeva la 48-50 lei pentru perioada de iarna pâna la sfârsitul  anului. În comparatie cu 68 de

lei, cât este acum, este o diferenta  foarte mare si nu vad nicio reactie a celor doi mari furnizori de gaze,  ba din

contra, niste declaratii de presa usor arogante ale unui furnizor  de gaze, ceea ce îmi lasa, trebuie sa recunosc, un

gust amar, o  dezamagire", a spus ministrul.

Popescu a sustinut ca situatia nu va ramâne asa.

"Preturile la populatie ar trebui sa scada cu cel putin 10-15% fata de  nivelul actual. Ca nu va fi cu 1 iulie, ca va fi

cu 15, ca va fi cu 1  august, dar va trebui sa fie (o ieftinire - n. r.), pentru ca nu putem  sa ramânem asa. Va asigur

si îi asigur pe toti românii ca avem pârghiile  necesare la nivelul Guvernului sa facem acest lucru daca observam ca

în  continuare se abuzeaza de pozitie dominanta în piata. Consiliul  Concurentei este pregatit, ANPC-ul este

pregatit, ANRE-ul este pregatit,  noi, ministerul, suntem pregatiti si o sa intervenim daca va fi cazul",  a continuat

el.

Conform sondajului INSCOP prezentat miercuri, doar jumatate dintre români stiu ca la 1 iulie piata

gazelor va fi liberalizata.

"Este clar ca trebuie facuta o campanie de informare cu privire la  drepturile consumatorilor, ca îsi pot schimba

oricând furnizorul, ca  sunt preturi competitive în piata", a mai spus ministrul.

Pe de alta parte, marti, reprezentantii E.ON România au declarat, pentru  AGERPRES, ca nu exista în prezent pe

piata cantitati de gaze  disponibile la preturi rezonabile si pe termen lung, astfel încât  facturile populatiei sa scada

de la 1 iulie.

"Pretul final al gazelor naturale este influentat în cea mai mare masura  de evolutia costurilor de achizitie a gazelor

naturale din surse  interne si import dupa 1 iulie a.c. si mai ales în sezonul rece, când  consumul nu poate fi

asigurat în totalitate din surse interne,  apelându-se si la importuri, asa cum o arata experienta anilor  anteriori. În

masura în care cantitatile disponibile pentru piata  interna vor putea fi cumparate la preturi rezonabile si pe termen

lung,  nu este exclus sa avem scaderi ale pretului final. Din pacate, la  momentul la care legislatia a impus sa

transmitem oferte tuturor celor  circa 1,55 milioane de clienti, aceste cantitati nu au fost disponibile  în piata. Şi

nici în prezent nu sunt disponibile la vânzare cantitati de  gaze naturale la nivelul necesar pentru acoperirea

integrala, pentru un  an de zile, a consumului estimat al acestor clienti la un pret garantat  sub nivelul celui actual

din oferta noastra", au spus reprezentantii  companiei energetice.
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Furnizorii de gaze vor vira catre bugetul statului o taxa din veniturile  suplimentare obtinute odata cu liberalizarea

pietei, a anuntat  presedintele Comisiei pentru industrii si servicii din Camera  Deputatilor, Iulian Iancu.

Acest lucru va fi posibil prin modificarea Legii energiei, a adaugat el.
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